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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 3. februar 2010
stillet følgende spørgsmål nr. 179 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Benny Engelbrecht (S).

Spørgsmål 179:

”Vil ministeren oplyse, om regeringens holdning til forslaget om 
tilladelse/udvidet brug af tilsætningsstoffer i fødevarer ville være en anden, hvis 
stofferne blev sat til afstemning enkeltvis, jf. FLF alm. del – bilag 141?”

Svar:

Regeringen finder, at tilsætningsstoffer i EU skal være sundhedsmæssige forsvarlige at 
anvende, at der skal være en teknologisk begrundelse, og at de ikke må vildlede 
forbrugeren. Ifølge Fødevarestyrelsen, som har deltaget i EU-forhandlingerne om 
forslaget, lever samtlige af de foreslåede nye tilsætningsstoffer og udvidede anvendelser 
af allerede godkendte tilsætningsstoffer op til disse krav. Regeringens holdning til 
stoffernes godkendelse ville derfor være den samme, hvis de blev sat til afstemning 
enkeltvis.
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